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REVISTA PRESEI 

 

 

 Calculele guvernului Cîțu. Liberalii urmează să anunțe vineri lista 

executivului 

Liberalii pregătesc guvernul Cîțu și se feresc să mai pronunțe cuvântul anticipate. 

Potrivit unor surse, miniștrii ar putea fi practic aceiași, iar pentru Ministerul 

Finanțelor sunt luați în calcul doi deputați PNL. Social democrații anunță că nu vor 

vota guvernul. Ba chiar amenință cu atacul la CCR, dacă liberalii insistă pe ideea 

că guvernul Orban 2 ar fi primul din seria cerută de Constituție pentru dizolvarea 

Parlamentului. 

La ședința de guvern au stat la aceeași masă cei doi prim miniștri: cel interimar, 

Ludovic Orban, și cel propus, Florin Cîțu. Optimismul din ședința de guvern a fost 

însă înlocuit cu declarații moderate legate de soarta guvernului Cîțu. 

Liberalii nu mai vorbesc despre alegeri anticipate, ci despre majoritate. 

De anticipate vorbesc totuși cei de la USR-PLUS. Liberalii urmează să anunțe 

vineri lista guvernului, cel mai probabil aceeași ca până acum, dar cu o nouă 

propunere la finanțe - deputatul Lucian Heiuş. 

Social democrații anunță că nu vor vota guvernul Florin Cîțu, dar avertizează că 

neacordarea votului pentru guvernul Orban 2 nu poate fi considerată una dintre 

cele două respingeri care să ducă la anticipate. 

Liberalii doresc să grăbească procedurile pentru votarea guvernului Cîțu, iar social 

democrații promit că vor respectă termenele legale. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Florin Cîțu: Ne-am împrumutat pentru prima oară cu dobânzi negative în 

euro, o performanță istorică 

Ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, a declarat joi că România a reușit pentru prima 

oară să se împrumute în euro la dobânzi negative, „o performanță istorică”. 

 

„România se împrumută la dobânzi negative în euro, este o performanță istorică”, a 

spus Cîțu, la începutul ședinței săptămânale de guvern. Ludovic Orban l-a întrebat 

ce înseamnă acest lucru iar Cîțu, premier desemnat, a răspuns: „Dacă ne 

împrumutăm un leu, trebuie să dăm înapoi 90 de bani”. 

 

„Sunteți primul premier din istorie care reușește această performanță”, i-a spus 

Cîțu, proaspăt desemnat premier de Klaus Iohannis, lui Ludovic Orban, fostul 

premier desemnat. 

Este „o glorie pe care trebuie să o împărtășim, eu sunt premier în exercițiu, dvs 

desemnat”, a comentat Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Nicușor Dan candidat la Primăria Capitalei, susținut de PNL / Orban: Am 

convingerea că e cel mai potrivit 

Ludovic Orban a anunțat că a luat decizia de a-l propune pe Nicușor Dan candidat 

la Primăria Capitalei, susținut de PNL. 

 

„Am convingerea că e cel mai potrivit candidat pentru atingerea celor două 

obiective fundamentale ale PNL: de a elibera Bucureștiul de domnia despotică a 

PSD și o bună guvernare a Capitalei”, a spus liderul PNL. 

 

„PNL face oarecum un sacrificiu că susține un candidat care nu e membru al 

partidului. E un candidat în care am încredere deplină”, a mai spus el. 

 

Orban a mai susţinut că în toate sectoarele, mai puţin sectorul 3, are garanţia că 

PNL va câştiga alegerile locale. 
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"Nu exclud nicio formă de colaborare cu partenerii noştri cu care de altfel de patru 

ani de zile suntem umăr la umăr, am purtat toate bătăliile importante atât la nivelul 

Parlamentului, cât şi în ceea ce priveşte bătălia cu PSD", a mai spus Orban 

Liderul USR a salutat anunțul lui Orban, Dan Barna spunând că este ”un mare pas 

înainte” către un candidat unic anti-PSD. 

 

Hotnews.ro a anunțat joi dimineață decizia PNL de a-l susține pe Nicușor Dan. 

 

Susținut de USR București în cursa pentru Primăria Capitalei, Nicușor Dan își 

dispută cu Vlad Voiculescu candidatura în cadrul Alianței USR-PLUS. Cei doi s-

au întâlnit de mai multe ori însă fără a ajunge la o soluție de compromis. Vlad 

Voiculescu i-a propus lui Nicușor Dan formarea unui tandem primar-viceprimar, 

rolurile urmând a fi stabilite în urma unor alegeri primare, variantă exclusă însă de 

Dan. 

 

Decizia liberalilor vine în contextul în care alegerile pentru primari se vor 

desfășura într-un singur tur, iar potrivit sondajelor comandate de partid un candidat 

al PNL nu ar avea șanse certe de a o învinge pe Gabriela Firea în cursa pentru 

Primăria Capitalei. 

 

PNL nu este singurul partid care își exprimă susținerea pentru Dan. 

 

PMP a anunțat că îl va sprijini dacă toate partidele de dreapta ar face un front 

comun în acest sens. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 BEx al PNL, vineri; validarea lui Nicușor Dan, lista Guvernului și 

programul de guvernare - pe agendă 

Biroul Executiv al PNL se va reuni vineri în şedinţă, pe ordinea de zi aflându-se 

candidatul la Primăria Capitalei, dar şi lista Cabinetului condus de premierul 

desemnat Florin Cîţu şi programul de guvernare al viitorului Executiv, anunță 

Agerpres. 

 

https://www.hotnews.ro/stiri-politic-23688049-nicusor-dan-sustinut-pnl-primaria-capitalei-surse.htm
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„La ora 9:00, avem convocată reuniunea conducerii statutare a PNL în care vom 

lua două decizii: una fiind decizia legată de candidatul la Primăria Capitalei şi doi - 

lista Guvernului şi programul de guvernare”, a anunţat preşedintele PNL Ludovic 

Orban, joi, într-o conferinţă de presă. 

 

În ceea ce priveşte candidatura la Primăria Capitalei, Orban a anunţat că a luat 

decizia de a-l propune pe Nicuşor Dan candidat susţinut de PNL. 

 

„PNL a efectuat o cercetare sociologică amplă la nivelul Municipiului Bucureşti şi 

la nivelul fiecărui sector al Capitalei. În urma acestei cercetări a rezultat clar că toţi 

candidaţii PNL au şansa de a câştiga alegerile pentru Primăria Capitalei, dar nu 

avem această garanţie că vor câştiga bătălia cu PSD. (...) În urma discuţiilor pe 

care le-am avut cu Nicuşor Dan, care au vizat problematica Bucureştiului, soluţiile 

pentru rezolvarea marilor probleme ale Capitalei, am luat decizia de a-l propune pe 

Nicuşor Dan ca şi candidat la Primăria Capitalei susţinut de PNL”, a precizat 

Orban. 

Referitor la programul de guvernare cu care premierul desemnat Florin Cîţu va 

veni în Parlament, Orban a arătat că acesta va fi actualizat prin eliminarea 

chestiunilor care deja au fost rezolvate. „Nu pot exista modificări decât problemele 

pe care le-am rezolvat dintre problemele care erau introduse în programul de 

guvernare şi pe care le-am prezentat”, a explicat Orban. 

 

Întrebat dacă viitorul Guvern va fi unul monocolor sau vor fi cooptate şi alte 

partide, precum USR, el a răspuns: „Am văzut că au propus şi premier. Degeaba 

atunci când se dă bătălia eşti plecat în vacanţă şi vrei să participi la sărbătorirea 

victoriei. Sigur că ne dorim să continuăm parteneriatul cu formaţiunile politice din 

Opoziţie în condiţiile pe care le-am stabilit prin acordurile politice pe care le-am 

semnat şi noi suntem consecvenţi acestei atitudini”. 

 

Orban a dat asigurări că va fi alături de premierul desemnat în toate discuţiile 

ulterioare pentru a încerca să formeze o majoritate. „Vom purta toate discuţiile 

necesare pentru a construi această majoritate” a explicat Orban. 

(Sursa: hotnews.ro) 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 februarie 2020 5 

 

 PSD își amână congresul din cauza coronavirusului; s-a anulat și ședința 

CEx de vineri 

PSD a anunțat, joi, că amână Congresul în cadrul căruia ar fi urmat să își aleagă 

conducerea și anulează ședința Comitetului Executiv al partidului, programată 

vineri, după ce în România a fost confirmat primul caz de pacient confirmat cu 

noul coronavirus, anunță Mediafax. 

 

PSD a anunțat, joi seara, că a fost anulată ședința Comitetului Executiv Național 

(CEx), programată pentru vineri. Cu puțin înainte, PSD a transmis că a amânat 

Congresul în care ar fi trebuit să își aleagă conducerea. Ședința Comitetului 

Executiv Național al PSD, programată pentru vineri, 28 februarie, s-a anulat, 

potrivit anunțului social-democraților. 

 

Potrivit unui comunicat transmis, joi, de PSD, conducerea a decis amânarea 

Congresului planificat pentru 29 februarie, după ce în România a apărut primul caz 

confirmat cu noul coronavirus. 

 

„Având în vedere confirmarea primului caz de infectare cu COVID-19 pe teritoriul 

României, precum și faptul că o parte însemnată a delegaților la congresul PSD 

(președinți de Consilii Județene, primari, consilieri locali și județeni, precum și alți 

reprezentanți ai autorităților locale) sunt implicați în gestionarea pe plan local a 

măsurilor ce se impun pentru prevenirea răspândirii infectării cu COVID-19, 

conducerea interimară a PSD a decis amânarea Congresului planificat pentru 

sâmbătă, 29 februarie”, se arată în comunicatul transmis de PSD. 

 

Potrivit documentului citat, PSD a luat decizia de amânare a Congresului și având 

în vedere recomandările specialiștilor din domeniul medical, potrivit cărora 

adunările care implică un număr atât de mare de participanți, din toate zonele țării, 

nu sunt indicate în această perioadă. 

 

Congresul pentru alegerea conducerii PSD ar fi trebuit să aibă loc în data de 29 

februarie. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Salariul minim ar putea fi corelat cu salariul mediu si ar creste cu 1.000 de 

lei - propunere legislativa 

Valoarea salariului minim in Romania ar putea fi corelata cu cea a salariului 

mediu, potrivit unei propuneri legislative inregistrata la Senat pentru dezbatere, 

initiata de sapte social-democrati. 

 

Ca sa intre in vigoare, ea trebuie adoptata de ambele Camere, promulgata de 

presedinte si publicata in Monitorul Oficial. 

 

In prezent, ea este inregistrata in Senat pentru dezbatere. In forma actuala, 

propunerea legislativa presupune introducerea urmatorului aliniat in Codul Muncii: 

 

"Raportul dintre salariul de baza minim brut pe tara si salariul mediu brut pe 

economic va creste in transe anuale egale incepand cu data de 01 ianuarie 2021, 

urmand ca la data de 31 decembrie 2024 salariul de baza minim brut pe tara sa 

reprezinte 60% din salariul mediu brut pe economie". 

 

Cei sapte semnatari ai initiativei legislative sunt Babus Radu, Budai Marius-

Constantin, Lazar Sorin, Radut Violeta, Suciu Vasile-Daniel, Tilvar Angel, 

Vrajitoru Sorinel-Marian, Weber Mihai - toti deputati PSD. 

 

In expunerea de motive, acestia au mentionat discutiile care au loc despre 

introducerea unui salariu minim la nivelul UE. La inceputul anului, Comisia 

Europeana a lansat prima etapa a consultarii cu partenerii sociali (intreprinderile si 

sindicatele) pe aceasta tema, iar prima formula de calcul luata in considerare este 

ca salariul minim sa fie calculat ca 60% din salariul mediu. Iar asta propun si 

deputatii social-democrati din tara noastra. 

 

Deocamdata, statele nordice se opun introducerii acestei masuri la nivel european 

si sustin ca le-ar strica mecanismul de recompensare a angajatilor, care 

functioneaza foarte bine. Acestia nu au in prezent un salariu minim stabilit de stat, 

pe fiecare ramura a economiei in parte, in urma unor negocieri colective intre 

sindicate si patroni. 

 

https://senat.ro/legis/lista.aspx?nr_cls=b75&an_cls=2020
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Ce ar insemna pentru Romania 

 

In primul rand, sa vedem care e situatia actuala din tara noastra. Salariul minim 

brut pe tara este de 2.230 de lei, iar cel mediu brut pe economie este de 5.429 de 

lei. Prin urmare, raportul dintre cele doua depaseste putin 40%. 

 

Ca sa ajunga la 60%, salariul minim brut ar trebui sa creasca la 3.257 de lei, adica 

cu 1.000 de lei mai mult fata de valoarea actuala. Suma neta ar fi deci de 1.916 de 

lei (fata de 1.346 de lei cat este in prezent pentru majoritatea categoriilor 

profesionale). 

 

Initiatorii propunerii legislative au mentionat cateva dintre beneficiile acestei 

masuri: 

 

- reducerea decalajelor intre statele europene si cetatenii acestora; 

 

- garantarea asigurarii standardelor si conditiilor minime de trai decent pentru 

populatie; 

 

- diminuarea migratiei fortei de munca autohtone; 

 

- reducerea somajului voluntar generat de lipsa de atractivitate a salariului minim; 

 

- colectarea unor sume suplimentare la bugetul de stat necesare efectuarii de noi 

investitii; 

 

- distributia mai echitabila a profiturilor in plan european etc. 

 

Printre lucrurile pe care nu le-au mentionat se numara schema exacta de crestere a 

ponderii salariului minim in cel mediu pana la 60%: cuantumul anual, daca va fi in 

procente sau nominal etc. 
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De asemenea, toti actorii implicati ar trebui sa discute despre toate posibilele 

implicatii. Dupa cum se observa, cresterea salariului minim vine la pachet cu 

cresterea darilor la stat. Iar daca nu se anunta din timp sau avansul e prea brusc, 

companiile nu au cum sa se pregateasca, iar acest lucru ar putea duce la concedieri, 

falimente sau la trecerea la plata "la negru". 

 

Reamintim ca cei mai multi angajati platiti cu salariul minim se gasesc in industria 

textila, cea de incaltaminte, hoteluri si restaurante. 

 

O alta consecinta a cresterii salariului minim este micsorarea clasei de mijloc din 

Romania, despre care puteti citi mai multe AICI. 

 

Nu in ultimul rand, daca salariul mediu creste, atunci ar creste si cel minim - iata 

un alt aspect care trebuie luat in calcul, pentru ca trebuie stabilit care va fi reperul 

in ceea ce priveste suma si perioada de timp (se va lua in calcul o medie anuala, 

sau o anumita luna din an, ori va creste in fiecare luna - iata niste lucruri care 

trebuie lamurite si stabilite in conformitate cu nevoile si puterea financiara a 

tuturor actorilor implicati). 

 

Ramane de vazut cum va fi gestionata aceasta propunere la nivel national, dar si 

european, unde discutiile sunt in toi. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 USR București anunță lansarea platformei Open Budget pentru Capitală 

USR Bucureşti a lansat joi seara o nouă secţiune a platformei Open Budget, 

dedicată Capitalei şi care îşi propune să prezinte pe înţelesul contribuabililor modul 

în care sunt cheltuiţi banii publici, anunță Agerpres. 

 

„Practic, dacă suntem transparenţi, putem ajunge să punem politicienilor şi 

întrebările care contează, putem ajunge să depistăm anumite anomalii, anumite 

greşeli. (...) Bucureştiul a cheltuit în 2019 un total de 3,3 miliarde de euro. Este 

vorba despre Primăria Capitalei şi cele şase primării de sector.  

http://www.ziare.com/afaceri/salariati/salariul-minim-european-cat-ar-fi-in-romania-dupa-propunerea-actuala-comparatia-cu-alte-state-1594535


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 februarie 2020 9 

 

Vorbim de o sumă absolut fenomenală care s-a dus pe o grămadă de servicii. 

Întrebarea e dacă într-adevăr s-au cheltuit chibzuit banii aceia, dacă statul a căutat 

într-adevăr să aibă cel mai bun raport calitate-preţ”, a declarat preşedintele USR 

Bucureşti, deputatul Claudiu Năsui, în cadrul evenimentului de lansare. 

 

El a arătat că în cadrul platformei pot fi urmărite sumele cheltuite de către fiecare 

primărie, dar şi de instituţiile aflate în subordine, pe parcursul ultimilor trei ani. 

 

„Vedem că Primăria Capitalei a dat totuşi destul de mulţi bani pe reclamă şi 

publicitate. Dacă în 2016 a dat 35.000 de lei, acum dă 17.800.000. O creştere 

foarte mare a bugetului pe reclamă şi publicitate. Oare de ce? În 2016 abia fuseseră 

alegeri, probabil. În 2019 ne apropiem, în schimb, de an electoral. (...) Alt mod în 

care putem să ne uităm la cheltuielile Primăriei Bucureşti e după destinaţia 

fondurilor şi vedem că cea mai mare cheltuială este în domeniul cheltuielilor 

social-culturale. Nu ar trebui să ne mire, pentru că sunt incluse aici şi sănătatea, şi 

învăţământul”, a precizat deputatul. 

 

Năsui a menţionat că platforma include şi un grafic care ilustrează evoluţia 

cheltuielilor lunare şi a remarcat că, în mod obişnuit, valorile sunt constante până 

în luna noiembrie, după care urmează o creştere bruscă. 

 

Open Budget Bucureşti permite contactarea filialei USR în vederea obţinerii de 

informaţii suplimentare în ce priveşte modul în care a fost cheltuită o anumită 

sumă. Totodată, Năsui a anunţat că acest proiect urmează să fie implementat şi în 

alte localităţi din ţară. 

 

Europarlamentara Clotilde Armand, candidata USR la Primăria Sectorului 1, a 

anunţat că îşi doreşte extinderea acestui proiect, astfel încât utilizatorii să poată să 

vadă achiziţiile concrete pe care le-a realizat o primărie, precum şi preţul şi 

furnizorul. 
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„Statul are impresia că are public bugetul. El e public, poate fi văzut. Dar e o 

diferenţă între fond şi formă. Formal, undeva, e publicat. Dar fără un exerciţiu 

pedagogic, fără să îl explici, fără să faci o analiză pe înţelesul tuturor, pur şi simplu 

nu serveşte la nimic. (...) Acum o săptămână am făcut un exerciţiu personal de 

transparenţă, am publicat veniturile mele de europarlamentar şi cum cheltuiesc 

banii care sunt alocaţi pentru biroul de europarlamentar. Trebuie la toate nivelurile 

să promovăm transparenţa. Este o valoare adăugată. Cetăţenii se vor simţi 

implicaţi, vor şti ce s-a întâmplat”, a precizat ea. 

 

Siteul poate fi găsit la adresa https://bucuresti.openbudget.ro/. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Guvernul ar putea plafona pretul la mastile sanitare, pentru a se evita 

specula. MS primeste o donatie de 1 milion de masti 

Guvernul ia in calcul plafonarea pretului pentru echipamentele si materialele 

medicale, pentru a se evita specula, dupa ce mastile medicale au inceput sa se 

vanda in ultimele zile la preturi foarte mari. 

 

Astfel, premierul interimar Ludovic Orban, i-a cerut ministrului interimar al 

Sanatatii, Victor Costache, sa se gandeasca daca este necesar sa fie plafonat, pe o 

perioada de 3 pana la 6 luni, pretul pentru toate materialele si echipamentele 

sanitare. 

 

"Am vorbit cu presedintele Consiliului Concurentei si sa va ganditi daca este 

necesar, pentru ca am vazut ca este o tendinta de specula, putem plafona pe o 

perioada de 3 pana la 6 luni pretul pentru toate materialele, echipamentele care se 

vand catre populatie. Daca considerati necesar, oricand Consiliul Concurentei va 

sustine", a spus Orban. 

 

In replica, Victor Costache a spus ca este oportuna aceasta plafonare, mai ales ca si 

alte tari au facut acelasi lucru. 

 

 

https://bucuresti.openbudget.ro/
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"Consider ca este oportun sa facem acest lucru, mai ales ca unele tari din jur au luat 

aceste masuri", a declarat ministrul interimar al Sanatatii. 

 

Totodata, Victor Costache a anuntat ca Ministerul Sanatatii impreuna cu Emag vor 

incheia un acord prin care vor fi donate 1 milion de masti conforme pentru 

populatie si pentru cei cu risc. 

 

"Ca o veste buna, la ora 17.00, Ministerul Sanatatii impreuna cu Emag vor incheia 

un acord prin care Emag doneaza 1 milion de masti conforme pentru populatie si 

pentru cei cu risc", a subliniat Costache. 

 

Marti, Consiliul Concurentei a anuntat ca investigheaza comportamentul 

companiilor care comercializeaza produse si echipamente de protectie medicala, in 

contextul scumpirii masive a acestora. 

 

"La ora actuala cererea de echipamente medicale de protectie, respectiv masti 

medicale, este foarte mare, iar producatorii nu reusesc sa acopere solicitarile. In 

acelasi timp, insa, nu este normal ca unele companii sa profite de aceasta situatie si 

sa creasca preturile nejustificat", a declarat Bogdan Chiritoiu, presedintele 

Consiliului Concurentei. 

 

Potrivit acestuia, companiile risca amenzi de pana la 10% din cifra de afaceri, daca 

se dovedeste ca au incalcat legea. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 TELVERDE pentru informarea cetățenilor despre coronavirus: 0 800 800 

358. Numărul NU este unul de urgență 

Cetățenii care vor să se informeze despre modul în care se manifestă virusul, 

modalități de prevenire a îmbolnăvirii și alte detalii legate de conduita preventivă 

au la dispoziție un număr special, TELVERDE, 0800800358, gestionat de 

Ministerul Sănătății. 

http://www.ziare.com/stiri/coronavirus/consiliul-concurentei-investigheaza-scumpirea-excesiva-a-mastilor-medicale-companiile-risca-amenzi-uriase-1599086
http://www.ziare.com/stiri/coronavirus/consiliul-concurentei-investigheaza-scumpirea-excesiva-a-mastilor-medicale-companiile-risca-amenzi-uriase-1599086
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Cetățenii care doresc informații despre situațiile legate de COVID – 19 pot apela 

numărul 0800800358. Cetățenii pot apela numărul unic de urgență 112 doar pentru 

situații de urgență, iar pentru solicitarea de informații pot apela linia TELVERDE. 

Programul de funcționare al liniei verde este zilnic, între orele 08.00 și 23.00, 

inclusiv în zilele de sâmbătă și duminică. La această linie telefonică pot fi solicitate 

informații despre modul în care se manifestă virusul, modalități de prevenire a 

îmbolnăvirii și alte detalii legate de conduita preventivă. 

În cazul în care sunt suspiciuni asupra unor persoane care ar fi contactat virusul, 

aceste situații trebuie anunțate la numărul unic de urgență 112. 

Până în acest moment, pe teritoriul României a fost confirmat un singur caz de 

infectare cu virusul COVID – 19 ( noul coronavirus) și nu se poate vorbi de o 

epidemie. 

Bărbatul care a contactat virusul a fost transportat la București, la Institutul 

Național de Boli Infecțioase Prof.Dr. Matei Balș, este în stare bună și nu prezintă 

simptome specifice. 

Pacientul este total izolat de restul persoanelor din spital și se află în monitorizare, 

clinic și biologic. De asemenea, a fost extinsă ancheta epidemiologică pentru a 

identifica și testa persoanele cu care cetățeanul român purtător al virusului a intrat 

în contact. 

În prezent, la Institutul Național de Boli Infecțioase Prof.Dr. Matei Balș sunt în 

lucru un număr de 17 probe biologice. 

În contextul aplicării măsurilor necesare pentru prevenirea și combaterea infecțiilor 

cu noul coronavirus, autoritățile naționale cu responsabilități în gestionarea acestui 

tip de eveniment monitorizează permanent situația la nivel național și internațional. 

În acest moment, un număr de 99 de persoane se află în carantină, iar 5667 

persoane sunt monitorizate la domiciliu. 
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În ultimele 24 de ore au fost efectuate 163 de apeluri la numărul unic pentru 

apeluri de urgență 112 (cele mai multe din București – 59) cu privire la 

Coronavirus. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Concedii medicale pentru persoanele aflate în carantină din cauza 

coronavirusului. Cei izolaţi preventiv vor primi o indemnizaţie 

Autoritățile clarifică situațiile în care persoanele nevoite să stea în carantină, pentru 

a evita răspândirea coronavirusului, pot primi concedii. Astfel, pentru prevenirea 

îmbolnăvirilor, cei care sunt asigurați pot beneficia de concediu medical și 

indemnizație pentru carantină. În ce condiții, aflați din următorul material. 

Cei are intră în carantină trebuie să primească un certificat de validare pentru 

concediu medical de la Direcțiile de Sănătate Publică. Apoi, medicul curant poate 

emite actele. În ultimele zile, oamenii se temeau să nu aibă probleme la serviciu 

dacă rămân izolaţi acasă. 

Cei izolaţi preventiv vor primi o indemnizaţie brută de 75% la sută din media 

veniturilor brute pe ultimele şase luni. Angajatorii se tem să nu între în criză 

financiară dacă statul nu le va deconta rapid sumele plătite. Unii aşteaptă şi de 

peste un an să-şi recupereze banii de la Casa de Asigurări. 

Peste şapte mii de români sunt acum izolaţi la domiciliu, iar 99 sunt în carantină, 

majoritatea în centre speciale. 

Înainte de criza din Italia, mai mult de 80 de mii de persoane intrau zilnic în ţară, 

peste jumătate cu avionul. Numai în ultimele 24 peste 3200 de persoane s-au întors 

din peninsula. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 

 

http://stiri.tvr.ro/cnas-durata-concediilor-medicale-pentru-carantina-nu-se-cumuleaza-cu-cea-pentru-alte-afec-iuni_856907.html#view
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 Primăria Capitalei va cumpăra cele 100 de troleibuze noi de la o firmă din 

Turcia. Curtea de Apel a respins contestația Solaris 

Primăria Capitalei va cumpăra cele 100 de troleibuze noi de la asocierea dintre 

Bozankaya Otomotiv Makina İmalat İthalat ve İhracat A.Ş. (Turcia) și SILEO 

GmbH (Germania). Curtea de Apel București a respins definitiv pe 25 februarie 

contestația Asocierii SOLARIS BUS&COACH SA și SKODA ELECTRIC prin 

care se cerea practic anularea licitației. 

 

Primăria Capitalei a lansat pe 5 februarie 2019 licitaţia pentru achiziţia a 100 de 

troleibuze, valoarea estimată a contractului fiind de 214,49 milioane de lei, iar 

termenul de depunere a ofertelor 15 aprilie 2019. 

La licitația organizată de Primăria Capitalei pentru cumpărarea a 100 de troleibuze 

(12m) s-a înscris un singur ofertant, respectiv asocierea dintre Bozankaya 

Otomotiv Makina İmalat İthalat ve İhracat A.Ş. (Turcia) și SILEO GmbH 

(Germania). Oferta depusă de firma din Turcia încă nu a fost făcută publică de 

municipalitate, din cauza contestației. 

Troleibuzele sunt din gama de 12 m, cu podea complet coborâtă pe toată lungimea 

vehiculului. 

Finanțarea provine din fonduri nerambursabile, Municipiul București având 

încheiat cu Administrația Fondului pentru Mediu, în acest scop, contractul de 

finanțare nr. 39/28.12.2018 care vizează achiziționarea a 100 de troleibuze și a 130 

de autobuze hibride. 

Ultimele troleibuze noi au fost achiziționate de municipaliate în timpul mandatului 

Adriean Videanu. 

 

Mai exact, în 2006, Primăria Capitalei a achiziționat de la firma Astra Bus 100 de 

troleibuze noi - Irisbus-Citelis. Valoarea contractului a fost de circa 92 milioane lei 

fără TVA, iar troleibuzele au fost livrate în perioada 2006-2008. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

http://portal.just.ro/2/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000899896&id_inst=2
http://portal.just.ro/2/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000899896&id_inst=2
http://portal.just.ro/2/SitePages/Dosar.aspx?id_dosar=300000000899896&id_inst=2
http://sicap-prod.e-licitatie.ro/pub/notices/c-notice/v2/view/100046565
http://sicap-prod.e-licitatie.ro/pub/notices/c-notice/v2/view/100046565
http://sicap-prod.e-licitatie.ro/pub/notices/c-notice/v2/view/100046565


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 februarie 2020 15 

 

 Compania de drumuri va investi 7 milioane de euro în modernizarea 

trecerilor la nivel cu calea ferată 

Peste 450 de răniți și 108 persoane decedate. Este bilanțul tragic al accidentelor 

rutiere care au avut loc, în ultimii 3 ani, la trecerile la nivel cu calea ferată. Graba și 

neatenția șoferilor rămân principalele cauze. Pentru a preveni astfel de tragedii, 

compania de drumuri va investi peste 7 milioane de euro în indicatoare, stâlpi de 

iluminat și covoare asfaltice pentru reducerea vitezei. Și CFR anunță montarea de 

bariere. Pentru început intervențiile se fac pe drumurile cu trafic național şi 

internațional şi magistralele CFR. 

În județul Bistrița-Năsăud, pe DN17 care leagă Transilvania de Bucovina, sunt trei 

treceri peste calea ferată. Niciuna nu are bariere. Și nici măcar sisteme de 

semnalizare luminoase și acustice. 

Două din cele trei treceri la nivel cu calea ferată sunt în curbă. Din acest motiv s-au 

produs multe accidente. 

Compania de drumuri va investi aproape 7 milioane de euro în modernizarea 

tuturor celor 246 de treceri la nivel cu calea ferată. Proiectul presupune monterea 

de covoare antiderapante, stâlpi de iluminat, indicatoare și stâlpișori de delimitare a 

sensurilor de circulație. 

Lucrările încep în martie și au termen doi ani. Investiția este asigurată în procent de 

85% din bani europeni și vizează doar drumurile naționale. Montarea de bariere 

este sarcina CFR Infrastructură. Compania va moderniza aproximativ 300 de 

treceri la nivel cu calea ferată cu bani de la buget. 

Alte 150 de treceri la nivel cu calea ferată, inclusiv pe drumurile județene, ar urma 

să fie dotate cu bariere, cu bani europeni. 

În total, în România sunt aproximativ 5.000 de treceri la nivel cu calea ferată, din 

care mai puțin de jumătate au bariere. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Dividende de 502 milioane lei de la ENEL, obținute de Guvern. Banii ar fi 

trebuit dați cu ani în urmă 

Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri, prin Societatea de 

Administrare a Participațiilor în Energie (SAPE), a negociat obținerea a peste 100 

de milioane de euro (aproximativ 502 milioane de lei) cu titlu de dividend 

extraordinar de la trei companii din Grupul ENEL, se arată într-un comunicat al 

ministerului. SAPE este acționar minoritar la cele trei societăți ale ENEL. Statul 

român se afla în litigii cu ENEL pentru recuperarea sumelor reprezentând 

dividende care i s-ar fi cuvenit până la 31 decembrie 2018. 

 

După ce a preluat în 2007 Electrica Muntenia Sud, ENEL nu a dorit să distribuie 

dividende. 

 

La finalul lunii februarie, aproximativ 95% din sumă a fost virată în conturile 

SAPE. 

 

Potrivit Ministerului, dividendele au fost distribuite din rezultatul raportat al anilor 

anteriori, iar negocierile pentru acordarea lor au fost purtate între reprezentanți ai 

SAPE, ai Grupului Enel și ai Fondului Proprietatea, decizia privind plata 

dividendelor fiind realizată prin acordul comun al părților. 

 

„În calitate de Ministru al Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri, am 

coordonat și am fost în contact permanent cu echipa de negociere care a 

reprezentant statul în acest demers. (...)Majoritatea sumei a fost deja încasată pe 

21 februarie 2020. Urmează ca restul de plată, reprezentând 20% din sumele 

aferente dividendelor distribuite de E-Distribuție Dobrogea să se achite până la 

jumătatea lunii august 2020”, a declarat Virgil Popescu, ministrul Economiei, 

Energie și Mediului de Afaceri. 

 

"Negocierile efective s-au încheiat, favorabil pentru statul român, în data de 30 

decembrie. În acest context, SAPE va stinge litigiile pentru recuperarea sumelor 

reprezentând dividende care i s-ar fi cuvenit până la 31 decembrie 2018”, a spus la 

rândul său Bogdan Stănescu, Președintele Directoratului SAPE. 
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Valoarea dividendelor este conformă cu acțiunile pe care Statul Român le are în 

societățile menționate: 10% din acțiunile E-Distribuție Muntenia, 24,86% din 

acțiunile E-Distribuție Banat, respectiv 24,9% din acțiunile E-Distribuție 

Dobrogea. 

Raport dur al comisiei senatoriale: ENEL nu a realizat investitiile asumate la 

privatizarea Electrica Muntenia Sud / ENEL nu plateste dividende / ENEL 

transfera profitul la companii unde statul roman nu este actionar 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Joburi 2020: Angajatorii din România caută acum peste 32.000 de lucrători, 

oficial 

Firmele și alți angajatori din România caută în prezent lucrători pentru 32.523 de 

locuri de muncă vacante, conform evidențelor oficiale ale Agenţiei Naţionale 

pentru Ocuparea Forţei de Muncă (ANOFM), citate joi de Mediafax. 

Cele mai multe locuri de muncă sunt oferite pentru: 

 agent de securitate (1.862), 

 lucrător comercial (1.767), 

 muncitor necalificat la asamblarea, montarea pieselor (1.083), 

 muncitor necalificat în industria confecţiilor (1.014), 

 muncitor necalificat la demolarea clădirilor, căptuşeli, zidărie (909), 

 conducător auto transport rutier de mărfuri (818), 

 lăcătuş mecanic (732). 

Din cele 32.523 de locuri de muncă vacante declarate de angajatori la agențiile 

pentru ocuparea forței de muncă: 

  1.738 (adică 5,34%) sunt destinate persoanelor cu studii superioare 

(programator, inginer în diferite domenii de activitate, economist, contabil, 

psiholog etc), 

http://economie.hotnews.ro/stiri-energie-7402025-raport-dur-comisiei-senatoriale-enel-nu-realizat-investitiile-asumate-privatizarea-electrica-muntenia-sud-enel-nu-plateste-dividende-enel-transfera-profitul-companii-unde-statul-roman-nu-este-actionar.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-energie-7402025-raport-dur-comisiei-senatoriale-enel-nu-realizat-investitiile-asumate-privatizarea-electrica-muntenia-sud-enel-nu-plateste-dividende-enel-transfera-profitul-companii-unde-statul-roman-nu-este-actionar.htm
http://economie.hotnews.ro/stiri-energie-7402025-raport-dur-comisiei-senatoriale-enel-nu-realizat-investitiile-asumate-privatizarea-electrica-muntenia-sud-enel-nu-plateste-dividende-enel-transfera-profitul-companii-unde-statul-roman-nu-este-actionar.htm
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 18.461 (56,75%) pentru persoanele cu studii liceale, postliceale, 

profesionale, 

 restul de 12.324  (37,9%) din locurile de muncă sunt destinate persoanelor 

cu studii primare/gimnaziale sau fără studii. 

Angajatorii din Spaţiul Economic European oferă, prin intermediul reţelei EURES 

România, 685 locuri de muncă vacante, după cum urmează: 

- Spania – 550 locuri de muncă pentru: muncitor în agricultură; 

- Norvegia - 43 locuri de muncă pentru: bucătar/ preparator pizza, farmacist, 

instalator, lucrător in producţie, mecanic auto, mecanic semiremorci, lucrător în 

fermă, operator servicii, tinichigiu auto, vopsitor auto; 

- Germania – 39 locuri de muncă pentru: asistent stomatologie, bucătar, 

cameristă/roomboy, mecanic de locomotivă; 

- Norvegia - 35 locuri de muncă pentru: farmacist, instalator, lucrător in fermă, 

lucrător în productie, mecanic semiremorci, mecanic auto, operator servicii, 

tinichigiu auto, vopsitor auto; 

- Olanda – 31 locuri de muncă pentru: muncitor necalificat în grădinărit şi 

horticultură, lucrător în seră de caşpuni; 

- Finlanda – 18 locuri de muncă pentru: operator CNC, croitor industrial/tapiter, 

muncitor constructor; 

- Suedia – 8 locuri de muncă pentru: mecanic auto, vopsitor auto. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Avocatul Poporului recomandă ministrului Transporturilor reintroducerea 

unor prevederi din OUG 78/2000 privind înregistrarea vehiculelor în 

România 

Avocatul Poporului (AP) recomandă ministrului Transporturilor reintroducerea 

unor prevederi din OUG nr. 78/2000 privind înregistrarea vehiculelor în România, 

în sensul verificării autoturismelor în bazele de date de interes poliţienesc la care 
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reprezentanţele RAR să aibă acces cu ocazia prezentării autoturismelor în vederea 

emiterii certificatului de autenticitate şi a cărţii de identitate a vehiculelor. 

 

Recomandarea AP vizează reintroducerea prevederilor articolului 13, alineatul 2, 

litera c din OUG nr 78/2000. 

 

"Astfel, prin acordarea unui acces pentru reprezentanţele Registrului Auto Român 

şi la baza de date S.I.S, s-ar asigura verificarea pertinentă a unui autoturism ce 

urmează a fi indigenizat. Prin acest mod de lucru, s-ar elimina posibilitatea 

falsificării cărţii de identitate a vehiculului şi a certificatului de autenticitate, între 

momentul emiterii acestora şi prezentarea documentelor la Serviciile de 

înmatriculări", arată recomandarea postată pe site-ul AP. 

 

De asemenea, se mai recomandă reintroducerea prevederilor articolului 13, 

alineatul 4, litera b din OUG nr. 78/2000. "Prin această măsură, orice autoturism, 

înainte de înmatriculare, ar urma să fie verificat fizic de către un inginer RAR care 

să ateste autenticitatea elementelor de identificare ale acestuia. Măsura ar urma să 

diminueze posibilitatea existenţei autovehiculelor donate prin modalitatea 

înlocuirii numărului de identificare al unui autovehicul furat cu cel al unui 

autovehicul înmatriculat, dar declarat daună totală", potrivit recomandării. 

 

AP s-a sesizat din oficiu în legătură cu verificarea vehiculelor importate care se 

află la prima înmatriculare în România sau a vehiculelor deja înmatriculate în ţara 

noastră pentru care se intenţionează schimbarea proprietarului. AP a solicitat 

informaţii RAR şi Inspectoratului General al Poliţiei de Frontieră. 

 

RAR a transmis că prin OUG 41/2016 au fost modificate prevederi din OUG 

78/2000. Astfel, activitatea de certificare a autenticităţii vehiculelor se efectuează 

numai pentru cele utilizate, provenite din alte state, în vederea înmatriculării în 

România, iar prin aceasta nu se mai atestă faptul că vehiculul nu figurează ca dat în 

urmărire pe plan intern sau internaţional. 

 

RAR a încheiat protocoale cu IGPR privind verificarea în bazele de date cu 

vehicule urmărite. La efectuarea oricărei activităţi specifice RAR, vehiculul e 

verificat în baza de date Furt Auto a Poliţiei Române.  
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În plus, la efectuarea certificării autenticităţii vehiculelor şi a ITP pentru vehiculele 

înmatriculate în alte state acestea sunt verificate şi în baza de date eASF 

INTERPOL. Se precizează că sunt cazuri în care unele vehicule sunt înregistrate în 

bazele de date cu vehicule urmărite ulterior prestării activităţilor specifice RAR. 

 

Potrivit Legii 141/2010 privind funcţionarea Sistemului Informatic Naţional de 

Semnalări şi participarea României la Sistemul de Informaţii Schengen, 

republicată, RAR nu are acces la baza de date SIS/SINS. Există situaţii în care 

vehiculele urmărite sunt înregistrate în baza de date SIS/SINS, fără ca acestea să 

fie implementate şi în bazele de date Furt Auto şi eASF Interpol. 

 

Potrivit recomandării, RAR a întreprins demersurile necesare pentru ca vehiculele 

prezentate la RAR să fie verificate în baza de date SIS/SINS, transmiţând adrese 

oficiale către Ministerul Afacerilor Interne, însă acest fapt nu a condus la acordarea 

accesului RAR. 

 

Urmare a răspunsurilor primite de la RAR şi IGPF, a reieşit că dreptul de 

proprietate asupra acestor vehicule poate fi afectat din cauza unor lacune 

legislative, se arată în recomandarea AP.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Pierdere de 49 milioane dolari la Rompetrol Rafinare/ Compania spune că 

din cauza factorilor economici din România 

Rompetrol Rafinare, parte a Grupului KMG International, anunță că a încheiat anul 

2019 cu o pierdere de aproape 49 milioane de dolari, cu 77% mai mare decât cea 

din anul anterior. Potrivit companiei, rezultatul negativ este cauzat de fluctuațiile 

marjei de rafinare, factorii macroeconomici din România și volatilitatea cotațiilor 

de pe piețele internaționale ale petrolului. 

Indicatorii financiari în scădere au fost influențați în principal de fluctuațiile 

marjei de rafinare (39,5 USD/t în 2019, comparativ cu 45,9 USD/t în 2018) și 

factorii macroeconomici din România (deprecierea cu 7,5% a cursului RON/USD, 

inflația de 4% în 2019). De asemenea, la aceste rezultate s-au adaugat 



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 28 februarie 2020 21 

 

volatilitatea cotațiilor de pe piața internațională la materiile prime și produsele 

petroliere finite", se arată într-un comunicat al Rompetrol Rafinare. 

În ciuda pierderii semnificative, Rompetrol Rafinare se laudă cu valori record la 

materia primă procesată, producția de carburanți și vânzările pe piața internă. În 

2019, cele două rafinării ale Grupului au înregistrat o creștere cu 7% a volumelor 

totale de materii prime procesate. "Pentru prima dată în istoria sa de peste 40 de 

ani, rafinăria Petromidia a depășit pragul de 6 milioane de tone - 6,33 milioane de 

tone, record istoric", arată Rompetrol. De asemenea, rafinăria Vega Ploiești a 

consemnat cifre record – 436 kt, față de cele 406 kt procesate în 2018. 

Pe fondul volumelor de materie primă procesată, segmentul de distribuție a 

înregistrat creșteri semnificative în ceea ce privește comercializarea carburanților. 

Astfel, în 2019, vânzările totale de carburanți au consemnat o creștere de 5%, de la 

2,38 milioane de tone în 2018, la 2,5 milioane de tone, anul trecut. 

 

Rompetrol Rafinare este deținută în principal de KMG International (54,63%; 

direct și indirect) și Statul Român prin Ministerul Economiei, Energiei și Mediului 

de Afaceri (44,69%). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Industria fondurilor deschise locale începe anul cu dreptul: o creştere de 

2,1% a activelor nete în ianuarie 2020, până la 25,4 miliarde lei. Acestea au 

beneficiat de 5.500 de investitori în plus faţă de finele anului 2019 l Intrările în 

aceste fonduri au fost de 400 milioane de lei în ianuarie 2020 

Activele nete ale celor 83 de fonduri deschise locale au crescut în luna ianuarie a 

anului 2020 cu 2,1% faţă de decembrie 2019, până la 25,4 mld. lei, respectiv 5,3 

mld. euro, potrivit datelor furnizate de Asociaţia Administratorilor de Fonduri 

(AAF). 

Fondurile deschise locale au beneficiat în luna ianuarie de intrări nete de 400 mil. 

lei (83,6 mil. euro), cea mai mare parte a subscrierilor venind din partea fondurilor 

de obligaţiuni şi instrumente cu venit fix, respectiv 243,3 mil.lei. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Companiile din România, pe ultimul loc în UE la promovarea prin 

intermediul reţelelor de socializare. Media europeană a companiilor care 

folosesc reţele de socializare a fost de 50% în 2019 

Companiile din România nu sunt conectate la vremurile noi. Potrivit unei statistici 

a Eurostat, oficiul de statistică al Comisiei Europene, companiile din România sunt 

pe ultimul loc între cei 27 de membri ai Uniunii în ceea ce priveşte promovarea 

prin intermediul reţelelor sociale: reţele de socializare, bloguri, site-uri de 

distribuire a continuţului multimedia. Doar 33% dintre companiile din România 

folosesc aceste metode inovative de promovare faţă de o medie a UE de 50%. 

Din 2014 până în 2019 rata companiilor la nivel european care au folosit reţelele 

de socializare a crescut de la 34% la 50%. Pe când a companiilor din România care 

folosesc reţelele de socializare, în aceeaşi perioadă de timp, a crescut de la 22% la 

33%. 

Media europeană a companiilor care au avut prezenţă pe reţelele de socializare a 

fost de 50% în 2019. 

Cel mai mare procent al acestor companii a fost înregistrat în Malta, unde circa 

84% din firme au folosit reţelele de socializare în 2019. 

Utilizarea reţelelor de socializare de către companii a fost populară şi în 

Danemarca (75%), Olanda (74%), Cipru (73%), Suedia (72%) şi Belgia, Irlanda, 

Finlanda (71%). 

Pe ultimele locuri în acest clasament, după România, se află Bulgaria cu doar 34% 

de companii care au folosit reţelele de socializare în 2019, de la 28% în 2014, fiind 

cea mai mică creştere la nivel european a proporţiei companiilor care utilizează 

reţelele de socializare. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Comisia Europeană: Sectorul bancar românesc a rămas solid, dar 

intermedierea financiară este la un nivel scăzut 

♦ Sistemul bancar din România are o capitalizare peste media europeană, dar 

persistă unele vulnerabilităţi. 

Sectorul bancar românesc a rămas solid, dar intermedierea financiară este la un 

nivel scăzut, atenţionează Comisia Europeană în ultimul raport de ţară pentru 

România pentru 2020. 

România este codaşa Europei în privinţa gradului de intermediere financiară, având 

printre cele mai scăzute ponderi în PIB ale creditelor şi activelor bancare. Ponderea 

creditului privat în PIB a revenit la nivelul de dinainte de 2007, coborând sub 30%, 

la 26-27%. Iar ponderea activelor bancare în PIB a scăzut spre 50%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Radu Ioanid, ambasador al României în Israel, după doi ani în care postul a 

fost liber 

Președintele Klaus Iohannis a semnat joi decretul privind acreditarea lui Radu 

Ioanid în calitate de ambasador al României în Israel, cu reședința la Tel Aviv. 

 

România nu mai avea ambasador în Israel de doi ani. 

Radu Ioanid a primit săptămâna trecută favorabil din partea Comisiilor 

parlamentare reunite de politică externă pentru acreditarea sa în calitate de 

ambasador al României în Israel. 

 

Radu Ioanid s-a născut în 11 iulie 1953 în România. A obținut diploma de Master 

în Sociologie (1976), acordată de Universitatea din București și titlul de Doctor în 

Filosofie (1983), acordat de Universitatea din Cluj. 

 

A emigrat din România în martie 1987 și s-a stabilit în Statele Unite ale Americii. 

Este Doctor în Istorie (1995) la École des Hautes Études en Sciences Sociales din 

Paris. 
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Din decembrie 1990 până în septembrie 2000 a deținut diverse funcții manageriale 

și de cercetare la Muzeului Memorial al Holocaustului din Washington. A fost 

vice-președinte al Comisiei Internaționale pentru Studiul Holocaustului în 

România, prezidată de Elie Wiesel, în perioada octombrie 2003-noiembrie 2004. 

Din septembrie 2000 este director al "International Archival Programs Division" 

din cadrul Muzeului Holocaustului din Washington. (sursa - wikipedia) 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Comisia Europeană scoate Bulgaria de pe lista țărilor cu dezechilibre 

economice 

O verificare mai aprofundată a Bruxelles-ului arată că Bulgaria a înregistrat 

progrese semnificative în gestionarea companiilor de stat și în supravegherea 

bancară, anunță Kapital, citat de Rador. 

 

Bulgaria părăsește grupul țărilor cu dezechilibre macroeconomice în Uniunea 

Europeană. Acest lucru reiese din cel mai recent raport al Comisiei Europene 

privind Bulgaria, care este elaborat anual în cadrul Semestrului european și conține 

linii directoare specifice privind politica economică a fiecărui stat membru în 

următoarele 12 luni. 

 

Evaluarea îmbunătățită este o veste bună pentru ambițiile Bulgariei de a adera la 

ERM II, deoarece o țară cu dezechilibre nu poate aplica pentru zona euro, întrucât 

existența acestora înseamnă că nu îndeplinește cerințele de durabilitate. 

 

Bruxelles-ul explică schimbarea prin performanțele economice bune ale țării, 

precum și unele progrese în implementarea recomandărilor specifice ale Comisiei 

Europene din 2019. Acestea includ îmbunătățirea administraţiei companiilor de 

stat, consolidarea controalelor bancare, stimularea investițiilor în cercetare și 

activități de dezvoltare. 

 

 

https://www.capital.bg/politika_i_ikonomika/ikonomika/2020/02/26/4034278_ek_izvadi_bulgariia_ot_spisuka_s_durjavi_s/
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Bulgaria a fost printre țările cu dezechilibre macroeconomice excesive de câțiva 

ani și a căzut în această listă după falimentul Băncii Comerciale Corporative. În 

2018, Bruxelles a clasat Bulgaria ca țară cu dezechilibre macroeconomice. 

 

În actualul raport, Bulgaria este menţionată drept singurul stat membru al UE care 

a înregistrat îmbunătățiri suficiente pentru a obține o notă mai bună. 

 

Grecia, Italia și Cipru rămân în grupul țărilor cu dezechilibre excesive, în timp ce 

Germania, Irlanda, Spania, Olanda, Franța, Croația, Portugalia, România și Suedia 

rămân în grupul cu dezechilibre. 

 

Bruxelles-ul a remarcat „progrese semnificative” în îmbunătățirea administrării 

companiilor cu capital de stat, dar nu a omis să sublinieze că acest lucru a fost 

realizat „în acte” prin introducerea unui nou cadru de management. Anul trecut, 

Bulgaria s-a alăturat Direcţiilor Organizaţiei pentru Cooperare şi Dezvoltare 

Economică privind guvernanța corporativă pentru întreprinderile de stat. 

 

Țara a adoptat, de asemenea, modificări în Legea privind întreprinderile publice - 

ideea pe hârtie era să se impună reguli mai stricte pentru responsabilitatea și 

controlul companiilor municipale și de stat. În practică, însă, punerea în aplicare a 

noilor texte este vagă, iar explicația este că cadrul legal și normele de aplicare ale 

Legii privind oferta publică nu sunt încă pregătite. 

 

Ambițiile recente ale guvernului de a înființa exploatații de stat sunt, de asemenea, 

controversate. Economistul-şef al OECD, Hans Christiansen, avertizează că acest 

lucru ar putea duce la denaturarea concurenței faţă de sectorul privat, cum ar fi 

realocarea resurselor intra-grup și eludarea aplicării normelor privind achizițiile 

publice. 

 

„Nu spun că este neapărat greșit, dar trebuie să monitorizăm cu atenție ce se 

întâmplă în astfel de structuri”, a spus el când a prezentat rezultatele revizuirii 

conducerii întreprinderilor de stat în Bulgaria. 
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O altă recomandare de anul trecut, în priviţă căreia Comisia Europeană constată 

progrese semnificative, este consolidarea supravegherii în sectorul bancar. Probabil 

un factor aici îl reprezintă măsurile luate după revizuirea calității activelor și testele 

de stres făcute de Banca Central Europeană, care au arătat că două bănci, Fibank și 

Investbank, au un deficit de capital. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Marea Britanie nu va mai participa la Mandatul european de arestare 

Marea Britanie nu va mai participa la schema europeană de accelerare a extrădării 

infractorilor, în urma ieşirii acestei ţări din Uniunea Europeană, a anunţat joi 

guvernul de la Londra, care şi-a prezentat mandatul de negociere privind relaţia pe 

termen lung cu UE, scrie Reuters, citată de Agerpres. 

 

Mandatul european de arestare (EAW) a fost introdus în 2004 şi a înlocuit 

procesele îndelungate de extrădare între ţările UE. În virtutea EAW, un mandat 

emis de autoritatea judiciară dintr-un stat membru în vederea arestării unei 

persoane şi predării sale în vederea judecării este valabil în întreaga Uniune 

Europeană. 

 

„Regatul Unit nu caută să participe la Mandatul european de arestare ca parte a 

viitoarei relaţii. În schimb, acordul ar trebui să ofere instrumente pentru extrădarea 

rapidă”, se arată în documentul publicat joi de executivul de la Londra. 

 

De la crearea EAW, britanicii au folosit de mii de ori acest sistem, inclusiv pentru 

a repatria un bărbat care a participat la atacul comis la Londra în 2005 şi ulterior a 

fugit în Italia. 

 

Londra a prezentat joi un mandat dur de negociere pentru discuţiile cu Uniunea 

Europeană, evidenţiindu-şi dorinţa unei viitoare independenţe economice şi 

politice care ar putea să o plaseze pe direcţia unei coliziuni cu Bruxellesul. 

 

 

https://www.agerpres.ro/politica-externa/2020/02/27/regatul-unit-nu-va-mai-participa-la-mandatul-de-arestare-european--456719
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Marea Britanie a subliniat că îşi doreşte ca aranjamentele să le permită autorităţilor 

de reglementare din ambele părţi să coopereze pentru a gestiona regulile pe măsură 

ce ele „evoluează”. 

 

Mandatul prezentat joi menţionează că Marea Britanie a părăsit blocul comunitar 

cu aceleaşi reguli ca în UE, oferind astfel o „bază solidă” pentru încheierea 

evaluărilor la timp. De asemenea, Londra vrea ca acordul său comercial cu UE să 

includă angajamente de a nu slăbi protecţia legilor şi standardelor privind piaţa 

muncii. 

În acelaşi timp, britanicii vor un acord separat privind pescuitul împreună cu 

acordul de comerţ liber cu Uniunea Europeană, cu negocieri anuale asupra 

împărţirii capturii totale. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Turcia nu va mai opri refugiaţii sirieni să ajungă în Europa, după uciderea a 

33 de soldaţi turci în Siria 

Turcia nu va mai opri refugiaţii sirieni să ajungă în Europa, a declarat un înalt 

oficial turc, în timp ce Ankara a răspuns vineri la uciderea a 33 de soldaţi turci într-

un atac aerian al forţelor guvernamentale siriene în regiunea Idlib din nord-vestul 

Siriei, relatează Reuters. 

 

În cursul nopţii, preşedintele Tayyip Erdogan a prezidat o reuniune de urgenţă 

consacrată acestui atac la Ankara, în timp ce ministrul apărării Hulusi Akar şi 

comandanţii forţelor turce au condus operaţiuni în Siria la graniţa turcă, a anunţat 

agenţia de presă de stat Anadolu. 

 

Turcia a trimis mii de militari şi armament greu în Siria, iar Erdogan a avertizat că 

Ankara va lansa o ofensivă la scară largă pentru a respinge forţele siriene dacă ele 

nu se retrag din faţa posturilor de observaţie turce instalate în regiune. 
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Uciderea a 33 de soldaţi turci şi rănirea altor 32, anunţată de guvernator în 

provincia turcă Hatay la graniţa cu Siria, a ridicat bilanţul militarilor turci ucişi în 

regiune în această lună la 54. 

 

Directorul de comunicaţii turc Fahrettin Altun a declarat că drept represalii, toate 

ţintele "cunoscute" ale guvernului sirian au fost bombardate de unităţile turce de 

sprijin aerian şi terestru. 

 

Detaliile represaliilor nu au fost imediat clare. 

 

Aproximativ un milion de civili au fost strămutaţi în apropiere de frontiera turcă 

din decembrie, în timp ce guvernul sirian susţinut de Rusia a lansat o ofensivă 

asupra teritoriului rebelilor sirieni sprijiniţi de Turcia, marcând cea mai gravă criză 

umanitară în războiul de nouă ani. 

 

În aşteptarea sosirii iminente a refugiaţilor din Idlib, poliţia turcă, serviciile pazei 

de coastă şi de securitate a frontierei au primit ordinul de a-i lăsa pe refugiaţi să 

ajungă pe uscat şi mare în Europa, a declarat oficialul turc pentru Reuters. 

 

"Am decis, cu efect imediat, să nu-i mai oprim pe refugiaţii sirieni să ajungă în 

Europa pe uscat sau pe mare", a precizat oficialul, care a cerut anonimatul. 

 

"Toţi refugiaţii, inclusiv sirieni, sunt bineveniţi acum să traverseze (marea) spre 

Uniunea Europeană", a adăugat el.   

(Sursa: hotnews.ro) 

 


